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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit ér a stratégiai megállapodás, ha a magyar 
dolgozókat vendégmunkásokra cserélik? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar kormány stratégiai megállapodást kötött a makói Continental-gyárral még 2013-ban, amit
nem mellesleg Varga Mihály, akkori nemzetgazdasági miniszter, jelenlegi pénzügyminiszter írt alá.
A napokban  megjelent  sajtóhírek  szerint  a  Continental  elbocsátja  azon  dolgozóit,  akik  nemrég
harmadik országbeli munkavállalókat tanítottak be, és többségében több éve a cégnél dolgoznak-
számol be a  Népszava a  helyi  szakszervezetre  hivatkozva.  A lap szerint  „a helyi  szakszervezet
vezetője  arról  tájékoztatta  őket,  hogy a  gyárvezetés  nem tájékoztatta  a  szakszervezetet  sem az
elbocsátások tényéről, sem annak mértékéről. A hírek szerint novemberben és decemberben – az
információk szerint – 25-25 munkavállalót küldenek el,  ez pedig nem számít csoportos létszám
leépítésnek, így nem terheli törvényi kötelezettség a céget. Az elbocsátások okairól a gyár dolgozói
kizárólag a sajtóból értesültek. Értetlenségüket fejezték ki, mert amennyiben igaz a termékeik iránti
keresletvisszaesésre történő hivatkozás, akkor a jelek szerint a makói gyár esetében nem számolnak
a  kereslet  későbbi  növekedésének  lehetőségével,  holott  az  autóipari  beszállítóknál  megszokott
jelenség ez a hullámzás. Nem ismerik az elbocsátások szempontjait, ám feltűnőnek tartják, hogy
ismereteik szerint csak magyar munkavállalóktól szabadul meg a cég, és legtöbb esetben húsz évet
is meghaladó munkaviszonnyal rendelkezőknek intenek búcsút. A gyárban terjednek olyan hírek,
ami  szerint  elképzelhető,  hogy  külföldi  munkavállalók  előtt  nyithatja  meg  az  utat  a  mostani
elbocsátási hullám. Ezt támaszthatja alá, hogy jelenleg közel százötven indonéz munkás dolgozik a
gyárban.  Korábban  Szerbiából  és  Ukrajnából  és  érkeztek  munkavállalók,  de  ők  mára  teljesen
eltűntek  a  makói  gyárból.  A szakszervezeti  titkár  azt  nyilatkozta  a  Népszavának,  hogy a  helyi
vezetés célja az, hogy minél kiszolgáltatottabb helyzetbe hozza alkalmazottait, ezt látják igazolva a
mostani elbocsátások esetében is.”

Tekintettel arra, hogy az érintett gyár az Ön választókerületében található, kérdezem miniszter urat:



1. Mit ér a stratégiai megállapodás, ha a magyar dolgozókat vendégmunkásokra cserélik?
 2. Továbbra is fenntartják azt az állításukat, miszerint vendégmunkás nem veheti el a magyarok 
munkáját?

Várom érdemi válaszát!

 

Budapest, 2023. november 28.

Tisztelettel:

Varga Ferenc

országgyűlési képviselő
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